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Návrh na spojení pražských nemocnic je pro fakulty
překvapením
PRAHA 21. května (ČTK) - Rozpaky a překvapení vyvolal u 2. a
3. lékařské fakulty Univerzity Karlovy návrh sloučit tři pražské
fakultní nemocnice, který ministrovi zdravotnictví Jozefovi
Kubinyimu předložila 1. lékařská fakulta. Fakulty se nestaví
proti plánu sloučit Všeobecnou fakultní nemocnici (VFN),
Thomayerovu nemocnici a nemocnici Na Bulovce jako takovému, ale
vyčítají 1. lékařské hlavně to, že jedná samostatně.
"Byli jsme domluveni, že při jedné fakultě by měla být jedna
univerzitní nemocnice, a hlavně, že o všem budou jednat všechny
lékařské fakulty dohromady. Teď najednou, aniž bychom něco
věděli, aniž bychom něco tušili, vzešel tento návrh," řekl dnes
ČTK děkan 2. lékařské fakulty Josef Koutecký.
Akademický senát třetí z pražských lékařských fakult už ve
čtvrtek přijal usnesení, ve kterém samostatnou iniciativu 1.
fakulty kritizuje. Navíc se ohrazuje proti vyjádření děkana 1.
lékařské fakulty Štěpána Svačiny, podle kterého jsou špičkami
mezi pražskými nemocnicemi jen Motol a Všeobecná. U ostatních
jsou podle Svačiny kromě některých skvělých pracovišť také
oddělení, jež mají "podokresní úroveň". "Vnímáme to jako
poškozování dobrého jména všech nemocnic," řekl ČTK předseda
akademického senátu 3. lékařské fakulty David Marx.
Ministr zdravotnictví Jozef Kubinyi, který iniciativu 1.
lékařské fakulty uvítal, nedávno prohlásil, že by se tři pražské
nemocnice mohly spojit řádově za několik měsíců. Slibuje si od
toho úsporu financí a také zvýšení kvality péče.
"Nápad jako takový podporujeme. Nemůžeme ale přistoupit na
to, aby návrhy byly formulovány od stolu a bez analýzy," uvedl
Marx. Propojit pražské nemocnice navrhoval spolu se Zuzanou
Roithovou už v roce 1997. Jejich plán ovšem předpokládal nejméně
patnáctiměsíční přípravnou fázi.
"Čeho se obáváme, je to, že děkan Svačina z ruky vyhodil na
stůl karty bez toho, aby hovořil s ostatními kolegy, a hlavně bez
toho, že by předložil data, k čemu sloučení bude. Dneska jediným
cílem takové integrace musí být zvýšení kvality poskytované
zdravotní péče a vyšší nákladová efektivita," uvedl Marx.
Nezávislý ekonom Martin Kunštek pro ČTK odhadl náklady na
sloučení nemocnic na 40 miliard korun. Podle zastupujícího
ředitele VFN Pavla Horáka by organizační změny ministerstvo
nemusely nic stát, protože peníze by bylo možné získat odprodáním
zbytečných budov budoucí spojené nemocnice. Od toho si slibuje
příjem až půl miliardy korun. Další úspory by mohly vzniknout
zrušením asi tisícovky lůžek.
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